



Black Youth Helpline

BRIDGING CULTURES | REACHING YOUTH | IMPACTING CHANGE

NOW CANADA-WIDE!!

Black Youth Helpline is pleased to announce that our STAY-IN-SCHOOL PROGRAM & SUPPORT SERVICES for Canadian Youth is now Canada-wide!!

NEW SUPPORT SERVICES

For Youth & Family, Schools & Other Youth Serving Organizations.

OUR FOCUS

Helping Canada's children and youth remain and succeed in school and community.

REACH US AT

Phone: 416-285-9944 or 416-739-8989
Toll Free #: 1-833-294-8650 /1-833-BYH-8650
E-mail: NationalHelpline@bellnet.ca
Website: www.blackyouth.ca

We acknowledge the financial support of the Government of Canada





NATIONAL HELPLINE:

BRIDGING CULTURES FOR YOUTH SUCCESS IN SCHOOLS & COMMUNITY

WHAT WE DO

- Serve as the point of contact and support for youth, parents, schools, and key stakeholders who work with youth.
- Help youth and families address their concerns in the school system and in their communities.
- Help schools and other youth serving organizations understand and effectively manage the most vulnerable children and the multicultural challenges of working across cultures.
- Ultimately, we work in partnership to help achieve the best possible outcome for each child/youth/family.

HOW

- A National Consultation Team from across Canada will support National Office, staff and volunteers in service delivery. Representation reflects the rich diversity of peoples, culture, beliefs, knowledge, professions and churches/Faith Based Organizations.

WHY

- 25 years of Black Youth Helpline (BYH) experience has proved informing. We must Intervene on behalf of youth with complex needs before severe problems arise.
- Needed are primary prevention approaches including a focus on parents and schools at the earliest possible point.
- A significant body of literature underline that suspensions and dismissals from schools are 3-4 times higher for vulnerable children.
- The word “drop-out” is often a misnomer. Repeated suspensions and dismissals fuel school failure and push students out of schools (Wilson, 2014). “We need to comprehend fully why schools fail some youths and conversely, why some students are failing school” (Dei, 1996).
- By helping youth, parents and schools succeed we increase the chances for productive futures for Canada’s children.



Black Youth Helpline

RELIER LES CULTURES | ATTEINDRE LES JEUNES | IMPACTER LE CHANGEMENT

MAINTENANT PARTOUT AU CANADA

La Ligne d'assistance pour les jeunes noirs est ravie d'annoncer que notre programme STAY-IN-SCHOOL et nos services de soutien pour la jeunesse canadienne s'étendent maintenant partout au Canada!!

NOUVEAUX SERVICES DE SOUTIEN

Pour les jeunes et la famille, pour les écoles et pour d'autres organisations au service des jeunes.

NOTRE OBJECTIF

Aider les enfants et les jeunes du Canada à rester et à réussir à l'école et dans la communauté.

REJOIGNEZ-NOUS AU

Téléphone: 416-285-9944 ou 416-739-8989
Sans frais: 1-833-294-8650 / 1-833-BYH-8650
Courriel: NationalHelpline@bellnet.ca
Site Web: www.blackyouth.ca

Nous reconnaissons la
soutien du gouvernement du Canada





LIGNE D'ASSISTANCE NATIONALE:

RELIER LES CULTURES POUR LES JEUNES RÉUSSITE À L'ÉCOLE ET DANS LA COMMUNAUTÉ

NOTRE TRAVAIL

- Servir de point de contact et de soutien pour les jeunes, pour les parents, pour les écoles et pour les principaux intervenants qui travaillent avec les jeunes.
- Aider les jeunes et les familles à s'occuper de leurs préoccupations concernant le système scolaire et leurs communautés.
- Aider les écoles et d'autres organisations au service des jeunes à comprendre et à s'occuper des enfants les plus vulnérables et de gérer de façon efficace les défis multiculturels du travail à travers les cultures.
- Enfin, nous travaillons en partenariat pour réaliser le meilleur résultat possible pour chaque enfant / jeune / famille.

COMMENT

- Une équipe pancanadienne de consultation soutiendra le bureau national du LAJN, son personnel et ses bénévoles dans la livraison de service. Notre représentation reflète la riche diversité des peuples, des cultures, des croyances, des connaissances, des professions et des églises /organisations confessionnelles.

POURQUOI

- 25 ans d'expérience avec Black Youth Helpline (BYH) s'est avérée instructive. Il faut intervenir au nom des jeunes ayant des besoins complexes avant que des problèmes graves ne surviennent.
- Des approches de prévention primaire sont nécessaires au plus tôt possible y compris un accent sur les parents et les écoles.
- Un corpus important de littérature souligne que les suspensions et les licenciements scolaires sont 3-4 fois plus élevés pour les enfants vulnérables.
- Le mot «décrocheur/décrocheuse» est souvent un terme inapproprié. Les suspensions et licenciements répétés alimentent l'échec scolaire et repoussent les élèves des écoles (Wilson, 2014). "Il faut comprendre pleinement pourquoi les écoles laissent tomber certains jeunes et inversement, pourquoi certains étudiants laissent tomber l'école" (Dei, 1996).
- En aidant les jeunes, les parents et les écoles à réussir nous augmentons les chances d'un avenir productif pour chaque enfant du Canada.